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UG.0002.7.2022 

Protokół  

 XXXV sesji Rady Gminy Rozprza  

w dniu 24 listopada 2022 r. 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska otworzyła XXXV sesję Rady Gminy Rozprza                      

w dniu 24 listopada 2022 r. o godz. 10.00 oraz przywitała radnych, wójta i jego współpracowników.   

 

Następnie powiedziała, że obrady Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

W dalszej kolejności przypomniała, że zgodnie z przepisami RODO podczas prowadzonych dyskusji 

w trakcie sesji nie należy używać danych osób prywatnych.   

 

Następnie poprosiła radnych o potwierdzenie obecności na tabletach.     

 

Podczas sesji obecni byli radni: 

1) Agata Bartkowska 

2) Krzysztof Biegański 

3) Józef Bielas 

4) Tomasz Gemel  

5) Jolanta Krupa 

6) Hubert Łukasik 

7) Andrzej Matuszczyk 

8) Piotr Misztela 

9) Małgorzata Olczyk 

10) Anna Pawłowska 

11) Zdzisław Piątek 

12) Stanisław Rębeliński 

13) Teresa Sikorska 

14) Małgorzata Stępień  

 

Radny Robert Kabziński był nieobecny.  
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Lista obecności w załączeniu protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy                    

14 radnych, zatem obrady są prawomocne.      

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1) Janusz Jędrzejczyk - Wójt Gminy Rozprza 

2) Artur Cubała - Zastępca Wójta 

3) Anna Kaźmierczak - Sekretarz Gminy    

4) Bogdan Górecki - Skarbnik Gminy 

5) Ilona Maćkiewicz - radca prawny 

6) Julian Misztela - Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy w Rozprzy      

7) Daniel Dybalski - Kierownik  

8) Agnieszka Bogucka - Podinspektor  

9) Ewa Paras - Inspektor  

 

 

Punkt 2 

Informacja o sporządzeniu protokołu XXXIV sesji Rady Gminy Rozprza  

oraz rozpatrzenie poprawek i uzupełnień 

 

Protokół XXXIV sesji z 27 października 2022 r. został sporządzony. Nikt z radnych nie zgłaszał 

uwag do jego treści.  

 

Punkt 3 

Przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska powiedziała, że porządek obrad został przesłany                 

do radnych elektronicznie. Następnie pytała, czy ktoś z radnych ma uwagi do jego treści.   

 

Radna Jolanta Krupa zgłosiła wniosek formalny o zmianę porządku obrad sesji Rady Gminy Rozprza 

poprzez dodanie punktu 7 w brzmieniu „Dyskusja oraz ustalenia w sprawie organizacji  Dni Gminy 

Rozprza w 2023 r.” oraz jednocześnie przesunięcie pozostałych punktów porządku obrad.  

Uzasadnienie wniosku złożonego przez radną: „Zasadnym jest, aby na początku sesji ustalić formę 

oraz koszty organizacji Dni Gminy Rozprza w 2023 r. Od decyzji w tej kwestii uzależnione są                        
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w pewnym stopniu uchwały dotyczące stawek podatków na 2023 r. oraz koszty odbioru odpadów 

komunalnych w 2023 r. Ewentualne oszczędności z organizacji Dni Gminy Rozprza mogłyby 

znacząco wpłynąć na decyzje odnośnie stawek podatków czy kosztów odbioru odpadów 

komunalnych”.     

Wniosek formalny stanowi załącznik do protokołu.   

 

W dyskusji wzięli udział: 

- wójt Janusz Jędrzejczyk 

- radny Hubert Łukasik 

- radna Teresa Sikorska 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiany porządku obrad poprzez wprowadzenie nowego punktu  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Józef Bielas, Jolanta Krupa, Hubert Łukasik, Piotr Misztela, Teresa Sikorska 

PRZECIW (9) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Tomasz Gemel, Andrzej Matuszczyk, Małgorzata Olczyk, 

Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław Rębeliński, Małgorzata Stępień 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

 

W związku z odrzuceniem wniosku (przy uzyskaniu bezwzględnej większości głosów ustawowego 

składu rady) Przewodnicząca powiedziała, że temat organizacji Dni Gminy Rozprza zostanie podjęty 

w sprawach różnych.  

W związku z powyższym porządek realizowany był według wcześniej ustalonych, następujących 

punktów:  

1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2) Informacja o sporządzeniu protokołu XXXIV sesji Rady Gminy Rozprza oraz rozpatrzenie 

poprawek i uzupełnień  

3) Przedstawienie porządku obrad 
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4) Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

5) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2022 rok 

6) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza                                  

na lata 2022-2036  

7) Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  

8) Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych                        

z budżetu Gminy Rozprza na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w mieszkalnych 

budynkach jednorodzinnych lub lokalach mieszkalnych na obszarze gminy Rozprza 

9) Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty na terenie Gminy Rozprza 

10) Podjęcie uchwały w sprawie rocznego „Programu współpracy Gminy Rozprza z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok” 

11) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Rozprza 

12) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady 

Gminy 

13) Interpelacje i zapytania radnych 

14) Informacje, komunikaty i sprawy różne 

15) Zamknięcie obrad 

 

 

Punkt 4 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

 

W pierwszej kolejności Wójt Janusz Jędrzejczyk powiedział o najważniejszych sprawach związanych 

z inwestycjami na terenie gminy Rozprza: 

a) Budowa ujęcia wody w m. Gieski: 

• posiadamy program funkcjonalno-użytkowy dla budowy stacji uzdatniania wody w Gieskach 

opracowany w sierpniu 2020 r., 

• PFU został zaktualizowany, szacunkowe koszty inwestycji wynoszą ok. 4.900.000,00 zł 

brutto; 

b) Budowa wodociągu w m. Truszczanek:  

• zadanie wykonane przez Zakład Gospodarki Komunalnej Gminy w Rozprzy,  

• koszt zadania wyniósł 95.000,00 zł; 
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c) Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Rozprza i Niechcice:  

• rozstrzygnięty przetarg w trybie podstawowym, Wykonawca z najkorzystniejszą ofertą - 

firma ZETRPIEKO z Piotrkowa Trybunalskiego, 

• nastąpi realizacja zadania w trybie „projektu i buduj”; 

d) Przebudowa kanalizacji sanitarnej w ul. Sportowej w Niechcicach i rozbudowa drogi 

gminnej ul. Sportowej w m. Niechcice:  

• posiadamy dokumentację projektowo - kosztorysową, 

• posiadamy ważne zgłoszenie robót na wykonanie kanalizacji, 

• posiadamy pozwolenie na rozbudowę drogi, 

• zadanie otrzymało dofinansowanie z programu „Polski Ład” w wysokości 4.322.500,00 zł, 

• rozpoczynamy procedurę przetargową; 

e) Modernizacja odcinka kanalizacji sanitarnej na terenie Osiedla Przylesie w m. Niechcice: 

• zawarto umowę z projektantem, 

• w związku ze zmianą zakresu termin realizacji dokumentacji uległ przedłużeniu; 

f) Budowa chodnika w DK 91 w m. Ignaców i Rozprza oraz w Niechcicach:  

• zespół projektowy uzgodnił koncepcję z GDDKiA, 

• została wydana decyzja celu publicznego; 

g) Przebudowa mostów w drodze gminnej Bagno - Cekanów wraz z dojazdami oraz 

Modernizacja drogi gminnej Bagno - Cekanów: 

• Podpisano umowę z wykonawcą w dniu 19 października 2022 r., 

• Kwota realizacji 6.012.000,48 zł brutto, 

• zadanie otrzymało dofinansowanie z programu „Polski Ład” w wysokości 6.270.000,00 zł, 

• termin wykonania do 19 listopada 2023 r.; 

h) Rozbudowa drogi w m. Longinówka:  

• posiadamy aktualną mapę dla etapu III, 

• projekt jest nieaktualny z uwagi na zmianę rozporządzenia dot. formy projektu budowlanego,  

• konieczna jest aktualizacja dokumentacji przez innego projektanta, 

• w Ministerstwie Infrastruktury toczy się postępowanie w sprawie nieruchomości będących             

w użytkowaniu wieczystym PKP („końcówka” drogi), 

• PKP nie chce udzielić Gminie prawa do dysponowania nieruchomością na cele budowlane; 

i) Przebudowa ulicy Polnej w Rozprzy:  

• trwa procedura wznowienia i ustalenia granicy pasa drogowego ul. Polnej przylegającego                

do trzech działek (83/2, 83/1, 82/1 obręb Ignaców), 

• koszt 2.400,00 zł; 
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j) Modernizacja dachu na budynku Urzędu Gminy w Rozprzy: 

• zadanie przesunięte na 2023 rok; 

k) Adaptacja poddasza w Szkole Podstawowej w Mierzynie:  

• po uzgodnieniu dokumentacji pod względem p.poż. zaszła konieczność rozszerzenia zakresu 

opracowania o projekt zagospodarowania terenu wokół szkoły,  

• zlecono mapę do celów projektowych, 

• aneksem przedłużono termin realizacji do 30 listopada 2022 r.; 

      l) Przebudowa przyszkolnego boiska sportowego przy Szkole Podstawowej w Rozprzy:   

• zadanie otrzymało dofinasowanie z programu Inwestycji Strategicznych edycja III - PGR                      

w wysokości 882.000,00 zł, 

• trwa opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej; 

m) Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Niechcicach i zagospodarowanie 

terenu przy szkole:  

• zadanie otrzymało dofinasowanie z programu Inwestycji Strategicznych edycja III - PGR                

w wysokości 970.200,00 zł, 

• posiadamy dokumentację projektowo-kosztorysową na termomodernizację budynku Szkoły 

Podstawowej, 

• posiadamy dokumentację na zagospodarowanie terenu przy szkole, 

• rozpoczynamy procedurę przetargową; 

n) Remont cmentarza wojennego w Milejowie: 

• zadanie zostało zrealizowane do 10.11.2022 za kwotę 1.026.774,21 zł; 

      o) Modernizacja dachu na budynku komunalnym w Bryszkach: 

• nie udało się wyłonić wykonawcy zadania, 

• inwestycja jest ujęta w projekcie budżetu na przyszły rok, planowany termin realizacji do 

końca czerwca 2023 r.  

 

2/ Następnie Wójt powiedział, że wszystkie granty sołeckie zostały zrealizowane (6 małych grantów 

w ramach programu „Sołectwo na plus”). W trakcie realizacji jest plac zabaw w Truszczanku                        

w ramach „Infrastruktury sołeckiej na plus”, gdzie Urząd Marszałkowski dofinansował inwestycję                  

w kwocie 100.000 zł.  

 

3/ W dalszej kolejności wójt powiedział o przetargach na zadania: 

a) rozbudowa drogi w ulicy Sportowej w Niechcicach, termin składania ofert do 7 grudnia br., 
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b) zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych z terenu Gminy 

Rozprza - przetarg rozstrzygnięty; temat ten będzie jednym z punktów dzisiejszych obrad. 

 

4/ Następnie poinformował o stanie realizacji wypłat dodatków węglowych (3.000 zł). Zadanie jest 

realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Liczba przyjętych wniosków - 3846, liczba 

dodatków wypłaconych - 2243 na łączną kwotę 6.725.000 zł. Dodał, że ustawa o dodatku węglowym 

była zmieniana wiele razy. Na ten moment z różnych przyczyn 816 wniosków zostało rozpatrzonych 

odmownie. Wypłaty dodatku wypłacane są na bieżąco. Na ten moment czekamy na następną dotację 

środków z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego, aby zachować ciągłość wypłat.  

 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2022 rok 

 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki powiedział, że zmiany budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 

2022 rok dotyczą planu dochodów oraz wydatków, a projekt zmian został przekazany w materiałach 

na sesję. Dodał, że w międzyczasie wpłynęły decyzje od Wojewody Łódzkiego o zmianach                                  

i planowanych dotacjach, a także podpisane zostały dwa nowe projekty do realizacji - zmiany te 

zostały przesłane radnym przed sesją jako autopoprawka do materiałów. Następnie przedstawił czego 

dotyczą zmiany. W pierwszej wersji zmian budżetu wprowadzone zostały środki, które wpłynęły                   

w ramach rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej, kwota 16.475 zł. Natomiast po stronie 

wydatkowej zaproponowane zostały zmiany, które przedstawiły jednostki oświatowe - szkoły, 

przedszkola, które funkcjonują na naszym terenie. Jednostki zwróciły się o większe środki, które 

powodują, że deficyt budżetu wzrasta o 500.000 zł. Wynika to z bieżącej działalności jednostek. 

Zmiany te zostały wprowadzone po stronie wydatkowej.  

W ramach autopoprawki, która została radnym przesłana proponuje się wprowadzenie środków                    

z dotacji od Wojewody Łódzkiego z przeznaczeniem na wynagrodzenie za sprawowanie opieki - 

zadanie realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej - kwota 20.000 zł większa. Natomiast 

mniejszą dotację otrzymaliśmy z przeznaczeniem na finansowanie specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Również decyzją Wojewody Łódzkiego 

wpłynęła informacja o zmniejszeniu środków na wypłatę dodatków osłonowych wypłacanych przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej - zmniejszenie o blisko 70.000 zł. Kwoty te będą wprowadzone                             

po stronie dochodowej i wydatkowej. Skarbnik powiedział także o zmianie środków przeznaczonych 

na przygotowanie i opracowanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, kwotę na br. 
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zmniejsza się o 7,5 tys. zł. Środki te zostaną przeniesione na rok 2023. Wynika to z przedłużania 

procedury uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego.  

W ramach autopoprawki proponuje się wprowadzenie środków na realizację dwóch programów,                       

o czym wspomniane było wcześniej, tj: 

1) „Niania w Gminie Rozprza” - początek w br., a kontynuacja i zakończenie w 2023 r. Program 

jest dofinansowany w 80%; Koszty w br. wynoszą 86 tyś. natomiast w roku 2023 r. 473.000zł; 

w obecnym cyklu Programu udział bierze 19 niań;  

2) wspólnie z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

realizowany ma być projekt wprowadzenia punktów konsultacyjnych (doradczych punktów 

dla mieszkańców gminy) w ramach czystego powietrza; łącznie dofinansowanie z WFOŚiGW 

wyniesie 35.000 zł na rok bieżący i na rok przyszły. W br. planowane środki do wykorzystania 

wynoszą 9.000 zł i proponuje się wprowadzić je po stronie dochodowej i wydatkowej.  

Następnie Skarbnik zwrócił się z prośbą o uwzględnienie także zmian dotyczących: 

1) środków, które otrzymaliśmy w ramach funduszu pomocy Ukrainie dla mieszkańców 

Ukrainy, którzy przebywają na terenie gminy - 26.296 zł z przeznaczeniem na wypłatę 

świadczeń (40 zł) dla mieszkańców, którzy wynajmują mieszkania dla mieszkańców Ukrainy; 

2) środków na wypłatę dodatków dla podmiotów wrażliwych - zwiększenie o 51.000 zł, które 

będą przeznaczone na wypłatę tych dodatków.  

 

Podsumowując Skarbnik powiedział, że deficyt Gminy jest na poziomie 10,5 mln zł. obecnie nie 

zachodzi potrzeba zaciągania kolejnych kredytów i pożyczek.  

 

Brak pytań ze strony radnych.  

 

Następnie Przewodnicząca odczytała uchwałę Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Rozprza 

pozytywnie opiniującą zaproponowane zmiany budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2022 rok. 

Uchwała Komisji stanowi załącznik do protokołu  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2022 rok  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Jolanta Krupa, Andrzej 

Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław 

Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Hubert Łukasik 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

Wynikiem 13 głosów „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/57/2022 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2022 rok  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza  

na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Bogdan Górecki powiedział, że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

na lata 2022-2036 wynikają ze zmian wprowadzonych wcześniej podjętą uchwałą dotyczącej zmian 

budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na rok 2022.  

 

Brak pytań ze strony radnych.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata 

2022-2036 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
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Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Jolanta Krupa, Andrzej 

Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław 

Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Hubert Łukasik 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

Wynikiem 13 głosów „za”, przy 1 głosie wstrzymujących się została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/58/2022 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza na lata 2022-2036 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 

  

Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych Szymon Kozłowski powiedział, że zgodnie                                  

z przepisami ustawy o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy w drodze uchwały określa 

wysokość stawek podatku od nieruchomości, z tym że stawki nie mogą przekroczyć rocznie górnych 

stawek ogłaszanych każdego roku przez Ministra Finansów. Maksymalne stawki podatków i opłat 

lokalnych, zostały ogłoszone przez Ministra Finansów w obwieszczeniu w dniu 28 lipca 2022 r.                   

w sprawie górnych stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2023 rok. Wzrost górnych 

stawek podatków został uzasadniony wzrostem wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych                 

w pierwszym półroczu 2022 r. w stosunku do pierwszego półrocza 2021 r., który zgodnie                                    

z komunikatem prezesa GUS z 15 lipca wyniósł 11,80%. Ponadto, zawierając propozycje stawek 

podatku od nieruchomości i jego podwyższenia zważono na to, że według szacunków Głównego 

Urzędu Statystycznego, inflacja w październiku wyniosła prawie 18% rok do roku, a w stosunku                    

do poprzedniego miesiąca wzrosła o prawie 2%. Propozycja podwyższenia stawek podatku                            

od nieruchomości, a tym samym wzrost dochodów budżetu gminy, uzasadniony jest koniecznością 

urealnienia strony dochodowej budżetu Gminy Rozprza na 2023 rok, z którego będą finansowane 

planowane inwestycje na rzecz społeczności lokalnej. Również warto zauważyć, że według danych 

Narodowego Banku Polskiego prognozy dotyczące inflacji do końca roku wskazują, że inflacja 

będzie rosła również w przyszłym roku. Narodowy Bank Polski przewiduje bardzo wysoką inflację 



   Protokół XXXV sesji Rady Gminy Rozprza w dniu 24 listopada 2022 r.                                    str. 11 
 

w granicach 15%. Odnosząc się do poszczególnych stawek podatku od nieruchomości - propozycji 

zawartych w projekcie uchwały - Kierownik Kozłowski zwrócił uwagę, że: 

- stawka podatku od gruntów związanych z działalnością gospodarczą według stawek maksymalnych 

Ministra Finansów to 1,16 zł, natomiast zawarta w propozycji stawka to 1,12 zł, tj. mniejsza stawka 

o ponad 3%, 

- w przypadku gruntów pod wodami powierzchniowymi stawka maksymalna Ministra Finansów               

to 5,79 zł, a w przypadku propozycji lokalnej to 5,60 zł, czyli mniejsza stawka o 3%, 

- w przypadku gruntów pozostałych maksymalna stawka Ministra Finansów to 0,61 zł, natomiast 

proponowana stawka lokalna to 0,51 zł, czyli ponad 16% mniej niż stawka maksymalna, 

- grunty objęte rewitalizacją - maksymalna stawka wynosi 3,71 zł, natomiast stawka lokalna                      

to 3,69 zł, 

- w przypadku budynków stawka Ministra Finansów to 1 zł, natomiast stawka lokalna 0,90 zł, czyli 

o 10% mniej, 

- od budynków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, Minister Finansów stawkę 

maksymalną określił na 28,78 zł, a stawka lokalna to 26,30 zł, tj. ponad 8,5% mniej niż stawka 

maksymalna,  

- grunty, budynki zajęte na prowadzenie działalności w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem 

siewnym 13,47 zł to stawka Ministra Finansów, a zaproponowana lokalnie wynosi 13,00 zł, 

- od budynków związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych stawka maksymalna wynosi 5,87 

zł i proponuje się taką samą, 

- w przypadku budynków gospodarczych maksymalna stawka Ministra Finansów wynosi 9,71 zł, 

natomiast lokalnie proponuje się 7,05 zł, tj. o ponad 27% mniej niż stawka maksymalna, 

- w przypadku budowli proponuje się stawkę 2% mniejszą.  

Kierownik Kozłowski powiedział, że wzrost wpływu z tyłu podwyższenia stawek podatku                              

od nieruchomości szacuje się na 371.000 zł. Razem wpływy z tytułu podatku od nieruchomości 

wyniosłyby 4.270.000 zł rocznie.  

Wywiązała się bardzo szeroka dyskusja w sprawie proponowanych zmian w wysokości podatku                                

od nieruchomości. Pojawiały się zarówno głosy za jak i przeciw wprowadzeniu proponowanej 

regulacji.   

Wójt Janusz Jędrzejczyk powiedział, że proponuje się zmianę, aby urealnić stawki podatku                             

w zestawieniu do całej sytuacji gospodarczej. Zmianę należy traktować nie jako podnoszenie stawek, 

tylko dokonywanie regulacji, które są niezbędne, a wynikają z sytuacji ekonomicznej i z konieczności 
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dbania o stronę dochodową budżetu. Dodał, że Kierownik Kozłowski przedstawił o ile proponuje się 

obniżyć maksymalne, obowiązujące stawki proponowane przez Ministerstwo Finansów.   

Wójt wyjaśnił, że przy obliczaniu wysokości subwencji, które Gmina otrzymuje z Ministerstwa 

liczone są maksymalne stawki dochodów z tytułu podatków. Nikt nie rekompensuje różnicy 

wysokości podatków, w związku z tym finalnie Gmina otrzymuje niższe subwencje i tym samym 

traci. Ministerstwo zakłada też, że jeżeli Gminę stać aby nie podnosić stawek (wg jego propozycji) 

to świadomie rezygnuje z dochodów i nie jest traktowana na równi z tymi gminami, które uchwaliły  

maksymalne stawki.  

Wójt zaapelował do radnych o przemyślane głosowanie. Jeżeli faktycznie uważają, że nie należy 

regulować stawek, to tym samym pozbawiają Gminę dochodów, działając na szkodę mieszkańców 

(nie dbając o mieszkańców). 

Na poparcie słów Wójta Janusza Jędrzejczyka radny Piotr Misztela powiedział, że proponowana 

zmiana to korekta, którą trzeba zrobić, żeby móc realizować poszczególne zadania dla mieszkańców 

naszej Gminy i regionu. Dodał, że sytuacja jest trudna dla wszystkich, ale podwyższanie podatków 

jest nieodzownym aspektem rozwoju gospodarczego regionu i kraju. Jednocześnie zwrócił się                          

z prośbą o przemyślane zagospodarowanie środków finansowych w budżecie Gminy Rozprza                        

na 2023 r. w celu zrekompensowania mieszkańcom proponowanej podwyżki.   

W wyniku dalszej dyskusji wójt podkreślił także, że regulacja podatków, nie wiąże się w żaden 

sposób ze zmianą statusu miejscowości Rozprza. Zmiana wysokości stawek podatku jest wynikiem 

sytuacji społeczno-ekonomiczno- gospodarczej kraju, wynikającej z wielu wspomnianych wcześniej 

aspektów.   

Podsumowując  szeroką dyskusję Przewodnicząca Agata Bartkowska powiedziała, że kwestia 

regulacji stawek podatków na poziomie ok. 12% jest naprawdę bardzo zachowawcza, a zmianę 

stawek wymusiła obecna sytuacja w kraju.  

W dyskusji w tym punkcie wzięli udział: 

- rada Jolanta Krupa 

- radna Teresa Sikorska 

- radny Krzysztof Biegański 

- wiceprzewodniczący Józef Bielas 

- wiceprzewodniczący Zdzisław Piątek 

- radny Hubert Łukasik 
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- radny Piotr Misztela 

- wójt Janusz Jędrzejczyk 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Tomasz Gemel, Andrzej Matuszczyk, Piotr Misztela, 

Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław Rębeliński, Małgorzata Stępień 

PRZECIW (4) 

Józef Bielas, Jolanta Krupa, Hubert Łukasik, Teresa Sikorska 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

Wynikiem 10 głosów „za”, przy 4 głosach „przeciw” została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/59/2022 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych                  

z budżetu Gminy Rozprza na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w mieszkalnych 

budynkach jednorodzinnych lub lokalach mieszkalnych na obszarze gminy Rozprza  

Wójt Janusz Jędrzejczyk przypomniał, że temat ten był także omawiany na wspólnym posiedzeniu 

stałych Komisji Rady Gminy Rozprza. Następnie przypomniał, że Rada Gminy Rozprza przyjęła 

trzyletni program, mający na celu finansowe wsparcie osób, które mają stare źródło ciepła                            

tzw. „kopciuchy” i chcą je wymienić na ekologiczne źródło ciepła. Obecna wysokość dofinansowania 

z Gminy wynosi 3.000 zł. W związku z licznymi podwyżkami i sytuacją na rynku, gdzie koszty usług 

jak i urządzeń wzrosły nawet o 100%  proponuje się zwiększenie dofinansowania do 5.000 zł. 
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W dalszej części wójt przedstawił dane dotyczące realizacji Programu w roku ubiegłym oraz 

bieżącym.  

  

Brak pytań ze strony radnych.  

 

Przed głosowaniem Przewodnicząca powiedziała, że projekt uchwały, który został przesłany radnym 

nie zawierał kwoty dofinansowania, więc głosowanie obejmować będzie treść projektu uchwały                        

z autopoprawką, czyli z wprowadzaniem w paragrafie ósmym kwoty 5.000 zł, którą będzie można 

uzyskać przy wymianie starego źródła ciepła.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych                     

z budżetu Gminy Rozprza na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w mieszkalnych 

budynkach jednorodzinnych lub lokalach mieszkalnych na obszarze gminy Rozprza 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Jolanta Krupa, Hubert Łukasik, Andrzej 

Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław 

Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Tomasz Gemel 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

 

Wynikiem 13 głosów „za”, przy 1 głosie wstrzymującym się została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/60/2022 

o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowych z budżetu                     

Gminy Rozprza na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w mieszkalnych budynkach 

jednorodzinnych lub lokalach mieszkalnych na obszarze gminy Rozprza 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
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Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty na terenie Gminy Rozprza 

 

  

Podinspektor Agnieszka Bogucka powiedziała, że w związku z ogólnym wzrostem kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy, a szczególnie 

kosztów związanych z odbieraniem, transportem, zbieraniem, odzyskiem i unieszkodliwianiem 

odpadów, a także utrzymaniem i obsługą PSZOKu, obsługą administracyjną systemu oraz 

wyposażeniem nieruchomości w worki i kosze, stawka uchwalona 3 grudnia 2020 nie jest 

wystarczająca do pokrycia kosztów szacowanych na 2023 rok. Należy również podkreślić, że ustawa 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, nakłada na właścicieli nieruchomości obowiązek 

selektywnego zbierania odpadów. Jeżeli właściciel nieruchomości tego obowiązku nie spełnia ustawa 

stanowi, że rada gminy w drodze uchwały określa stawkę opłaty w podwyższonej wysokości nie 

niższej, niż dwukrotność wysokości i nie wyższej niż czterokrotność wysokości tej stawki. W naszym 

przypadku stawka podstawowa za segregację wynosi 26 zł, a stawka podwyższona jej dwukrotność, 

tj.  52 zł. Ustawa definiuje również, że w przypadku wyliczenia wysokości opłaty, która stanowi 

iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość i stawki opłaty, maksymalna 

stawka nie może być wyższa niż 2% przeciętnego miesięcznego dochodu rozporządzalnego. Obecnie 

zgodnie z obwieszczeniem prezesa GUS-u jest to kwota 2.061,93. Stawka proponowana w 2023 r.                  

w Gminie Rozprza wynosi 26 zł, więc spełnione są wymagania ustawowe.   

 

Agnieszka Bogucka dodała, że sama zmiana stawki nie obliguje mieszkańców do zmiany deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Każdy mieszkaniec do 15 kwietnia 

otrzyma zawiadomienie o zmianie wysokości opłaty.   

 

 

Zastępca Wójta Artur Cubała przedstawił kalkulację wysokości stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, bez BIO, na 2023 rok:  
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Zastępca wójta dodatkowo wyjaśnił, że 36 groszy stanowiące dziś zapas jest niewielką rezerwą na 

nie dającą się dokładnie przewidzieć sytuację w przyszłym roku. Nie ma chyba samorządu w kraju, 

który powie co będzie za pół roku. Nie wiadomo jakich wartości energii się spodziewać. Cały system 

gospodarowania i utylizacji odpadów komunalnych opiera się na prądzie, paliwie i czynniku 

roboczym.  

 

Następnie dodał, że opłata za odbiór odpadów bio pozostanie bez zmiany i wynosi 5 zł.  Kwota 26 zł 

jest tą kwotą bazową. Jeżeli mieszkaniec zadeklarował nie oddawanie odpadów bio, to jego stawka 

za odbiór odpadów komunalnych wynosi 21 zł.  

10756

Miesięczny koszt 

jednostkowy na 

osobę

Wartość usługi z przetargu - JUKO 1 594 677,24 zł 12,35 zł

Zapas 10% (wynika z umowy) 159 467,72 zł 1,24 zł

PSZOK:

50 000,00 zł popiół

320 000,00 zł gabaryty

30 000,00 zł opony

150 000,00 zł papier, PET itd.

48 000,00 zł wynagrodzenie pracownika zlecenie

7 000,00 zł rzeczówka (kontener, oprogramowanie)

3 Rzeczówka (worki na popiół, kosze) 25 000,00 zł 0,19 zł

Administracja:

wynagrodzenie pracowników 2 etaty

2 474 144,96 zł

5 Ściągalność 5,0% 123 707,25 zł 0,96 zł

6
Wynagrodzenie 

inkasentów
prowizja 8% 66 000,00 zł 0,51 zł

2 663 852,21 zł 20,64 zł

Liczba mieszkańców oddających BIO: 1 831

Miesięczny koszt 

jednostkowy na 

osobę

Wartość usługi z przetargu - JUKO 78 642,90 zł 3,58 zł

Zapas 10% (wynika z umowy) 7 864,29 zł 0,36 zł

BIO z PSZOK 12 000,00 zł 0,55 zł

100 338,19 zł 4,48 zł

Stawka bez BIO: 21,00 zł

Wartość zwolnienia za BIO: 5,00 zł

Stawka za wszystkie odpady: 26,00 zł

BIO

4 90 000,00 zł 0,70 zł

Kalkulacja wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi bez BIO                                                             

na 2023 rok

Liczba mieszkańców:

Koszty gospodarowania odpadami komunalnymi (bez BIO)

1

2 4,69 zł605 000,00 zł
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Zastępca wójta powiedział, że przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych                                

na 2023 r. wygrała firma Juko, która już kiedyś zajmowała się odbiorem odpadów w Gminie Rozprza.  

 

Ponadto dodał, że Rada Gminy jedynie zatwierdza kwotę opłaty, która wynika z przeprowadzonego 

przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów.  

 

Przeprowadzono szeroką dyskusję w sprawie kosztów odbioru odpadów komunalnych i systemu 

gospodarowania odpadami.  

 

Radna Jolanta Krupa podkreśliła, że bardzo ważną sprawą jest prawidłowa segregacja odpadów przez 

każdego mieszkańca. Jest to ważny aspekt ze względu na ochronę środowiska, ale także ze względu 

na to, że przy nieprawidłowej segregacji i nieuzyskiwaniu wymaganego poziomu recyklingu                              

i przygotowania do ponownego użycia danej frakcji odpadów komunalnych Gmina może 

otrzymywać kary, co ostatecznie wpływa na wysokość kosztów odbioru odpadów u źródła (u każdego 

mieszkańca).      

Radna zauważyła także konieczność dokonania modernizacji Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, więc proponowała poszukiwanie środków zewnętrznych na ten cel.  

 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy w Rozprzy Julian Misztela podkreślił kilka 

ważnych kwestii dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi: 

- niektóre kosze nie zostaną odebrane od mieszkańców, jeżeli znajdują się w nich niewłaściwe 

odpady; w takiej sytuacji do skrzynki na listy wrzucana jest informacja o prawidłowej segregacji, 

- pojemniki z odpadami i worki, czy odpady wielkogabarytowe odbierane są od godz. 7:00, więc 

powinny być wystawiane przed posesję odpowiednio wcześniej,  

- odpady wielkogabarytowe odbierane są od mieszkańców raz w roku, na podstawie listy adresów 

składanej przez sołtysów, o terminach odbioru informowani są sołtysi.  

Ponadto Dyrektor przypomniał, że w każdy pracujący poniedziałek miesiąca w godzinach od 7:00 

do 19:00 w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych przy ul. Sportowej 7 można 

oddać odpady różnego rodzaju, w tym gabaryty. 

Dyrektor ZGKG powiedział również, że Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych                         

w przyszłości będzie musiał zostać zmodernizowany i przystosowany do obowiązujących 

standardów. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty na terenie Gminy Rozprza  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Hubert Łukasik, Andrzej 

Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław Piątek, Stanisław 

Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jolanta Krupa 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

 

Wynikiem 13 głosów „za”, przy 1 głosie wstrzymującym się została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/61/2022 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenie stawki tej opłaty na terenie Gminy Rozprza  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie rocznego „Programu współpracy Gminy Rozprza                                   

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3                         

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie                

na 2023 rok” 

Inspektor Ewa Paras powiedziała, że na podstawie opracowanego „Programu współpracy Gminy 

Rozprza z organizacjami pozarządowymi…” istnieje możliwość zlecania przez Gminę zadań 

publicznych, m.in. z zakresu kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury oraz z zakresu wspierania                               



   Protokół XXXV sesji Rady Gminy Rozprza w dniu 24 listopada 2022 r.                                    str. 19 
 

i upowszechniania kultury i sportu. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi jest 

programem rocznym, na rok 2023 zarezerwowano w budżecie kwotę 410 000 zł na jego realizację.   

Brak pytań ze strony radnych 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska powiedziała, że treść Programu była omawiana na 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Ochrony Środowiska, Kultury i Sportu Rady Gminy Rozprza. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rocznego „Programu współpracy Gminy Rozprza z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok”  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Jolanta Krupa, Hubert 

Łukasik, Andrzej Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław 

Piątek, Stanisław Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

 

Wynikiem 14 głosów „za” została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/62/2022 

w sprawie rocznego „Programu współpracy Gminy Rozprza z organizacjami pozarządowymi                 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku                      

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok”  

 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 
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Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Rozprza 

Kierownik Daniel Dybalski powiedział, że projekt uchwały jest ponowieniem uchwały z 28 kwietnia 

2022 r. Rady Gminy, która z przyczyn proceduralnych została uchylona przez Wojewodę Łódzkiego. 

Przyczyną uchylenia przez Wojewodę poprzedniej uchwały był fakt, że w czasie prowadzenia 

procedury administracyjnej została zmieniona ustawa o odnawialnych źródłach energii. Ponieważ            

29 października 2021 r. pracę prowadziła Gminna Komisja Architektoniczno-Urbanistyczna,                               

a 30 października weszła w życie zmiana ustawy OZE w trakcie procedury końcowej, projektanci 

zastosowali już nową ustawę, a nie tą poprzednią. Z tego względu Wojewoda uchylił poprzednią 

uchwałę.  

Brak pytań ze strony radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Rady Gminy Rozprza.   

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Rozprza 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Jolanta Krupa, Hubert 

Łukasik, Andrzej Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław 

Piątek, Stanisław Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 
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Wynikiem 14 głosów „za” została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/63/2022 

w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

Gminy Rozprza  

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia                               

Młodzieżowej Rady Gminy 

 

Zastępca Przewodniczącej Skarg Wniosków i Petycji Radna Jolanta Krupa powiedziała,                                

że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po raz kolejny rozpatrywała petycję w tym samym temacie,       

a dotyczyła utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy Rozprza. Osoba, która skierowała petycję, nie 

jest mieszkańcem naszej gminy, ani nawet mieszkańcem województwa łódzkiego. W złożonej petycji 

zarzucona została niewłaściwa podstawa prawna określona w odpowiedzi na wcześniejszą petycję w 

tej samej sprawie. Podczas dyskusji na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji omówione zostały 

przesłanki, które dawałyby podstawę do utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy Rozprza. Ponadto 

radna Jolanta Krupa podkreśliła, że żaden z członków komisji nie opowiedział się, że jest absolutnie 

przeciwny samemu sensowi powołania takiej Rady. Jednakże członkowie komisji uznali,                              

że inicjatywa powinna wyjść od mieszkańców naszej gminy, od młodzieży. Jeżeli taka inicjatywa 

wyjdzie, to na pewno pochylimy się nad tym, będziemy rozpatrywać sprawę i rozmawiać. W tym 

momencie Komisja uznała, że młodzież oraz osoby, które chcą i które interesują się sprawami 

społecznymi, nie widzą takiej potrzeby, aby utworzyć Młodzieżową Radę Gminy Rozprza. Dlatego 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, nie widzi potrzeby, aby podjąć uchwałę, która pozytywnie 

rozpatrywałaby wniesioną petycję. Dlatego petycja wniesiona w dniu 12 października 2022 r., przez 

prywatną osobę w imieniu własnym, interesie publicznym w zakresie utworzenia Młodzieżowej Rady 

Rozprza powinna zostać rozpatrzona negatywnie, wobec argumentów, które zostały przedstawione 

wcześniej. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rozprza Agata Bartkowska odczytała uchwałę Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Rady Gminy Rozprza z dnia 17 listopada 2022r. w której wyrażona została 

opinia, aby petycję wniesioną w dniu 12 października 2022 r. w zakresie utworzenia Młodzieżowej 
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Rady Gminy rozpatrzyć negatywnie, z przyczyn przedstawionych w uzasadnieniu do projektu 

uchwały.                                                                                                                                                                                 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Agata Bartkowska, Krzysztof Biegański, Józef Bielas, Tomasz Gemel, Jolanta Krupa, Hubert 

Łukasik, Andrzej Matuszczyk, Piotr Misztela, Małgorzata Olczyk, Anna Pawłowska, Zdzisław 

Piątek, Stanisław Rębeliński, Teresa Sikorska, Małgorzata Stępień 

NIEOBECNI (1) 

Robert Kabziński 

Wynikiem 14 głosów „za” została podjęta 

Uchwała Nr XXXV/64/2022 

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu 

 

 

 

Punkt 13 

Interpelacje i zapytania radnych 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska powiedziała, że w okresie między sesjami nie 

wpłynęły interpelacje ani zapytania od radnych.  
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Punkt 14 

Informacje, komunikaty i sprawy różne 

 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska poinformowała, że do Rady Gminy wpłynęło 

pismo Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Koło w Niechcicach z prośbą o zamianę 

użytkowanego przez nich lokalu mieszczącego się przy ul. Poprzecznej 4 na większy, znajdujący się 

w tym samym budynku (lokalu, w którym funkcjonowała świetlica środowiskowa Biedronka).  

Kopia pisma w załączeniu protokołu. 

Pismo zostało skierowane na Komisję Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej Rady Gminy Rozprza celem wypracowania opinii. 

 

2/ Przewodnicząca poinformowała, że w XXII Spartakiadzie Władz Samorządowych Powiatu 

Piotrkowskiego w kategorii piłka siatkowa Gmina Rozprza zajęła II miejsce. Dodała, że 2 grudnia 

br. w Kleszczowie odbędzie się kolejny etap (w kategorii kręgle), a gospodarzem będzie Gmina 

Rozprza. Z tego miejsca zaprosiła Radnych do udziału w Spartakiadzie.  

 

3/ Przewodnicząca wróciła do tematu zainicjowanego wnioskiem radnej Jolanty Krupa                                     

o przeprowadzenie  dyskusji oraz ustaleń w sprawie organizacji Dni Gminy Rozprza w 2023 r.  

 

Radna Jolanta Krupa wspomniała, że poprzednie lata to był czas pandami, więc m.in. organizacja 

imprez wyglądała inaczej. Obecny rok pokazał, że nie musi być jednej, dużej imprezy, może być 

kilka mniejszych, które w znacznym stopniu, angażują społeczeństwo lokalne - festyny, pikniki, dni 

dziecka, inne formy wydarzeń, były do tej pory bardzo potrzebne. Należy zatem przedyskutować czy 

i w jakiej formie miałyby odbyć się Dni Gminy Rozprza w przyszłym roku.  

 

Radny Tomasz Gemel wyraził opinię iż nadszedł czas, żeby zrezygnować w przyszłym roku z Dni 

Gminy Rozprza w dotychczasowej formule przede wszystkim ze względu na koszty, a po drugie                     

w dobie kryzysu, wręcz nie wypada. Należałoby zastanowić się czy zorganizować imprezę w innej 

formule, np. przy zaangażowaniu zespołów lokalnych (KGW, czy orkiestr).    

 

Radna Teresa Sikorska zaproponowała zorganizowanie zwyczajnego pikniku rodzinnego, podobnego 

jak  organizuje m.in. Województwo Łódzkie piknik, podczas którego wszystkie atrakcje dla dzieci są 

darmowe, a Koła Gospodyń Wiejskich mogą się wystawić i dorobić sobie do swojego budżetu. 

Pikniki takie cieszą się  dużym powodzeniem. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska powiedziała, że wyznacznikiem tego, czy Dni 

Gminy Rozprza powinny się w ogóle odbyć, czy nie, jest ilość osób, które uczestniczyły w tym 

wydarzeniu w bieżącym roku. Zaproponowała, aby nad sprawą się jeszcze zastanowić                                             

i przedyskutować na komisjach Rady Gminy.   

 

4/ Radny Hubert Łukasik poruszył kwestię prowadzonej z Wodami Polskimi korespondencji                         

w  sprawie regulacji rzeki Luciąży (t.j. drugiej, mniejszej, rzeki za przejazdem kolejowym jadąc                   

w stronę Mierzyna). Na rzece tej występują liczne wylewy, a rolnicy apelują, że dochodzi do 

zniszczeń upraw i traw. Problemem jest brak określenia ze strony Wód Polskich terminu wykonania 

koniecznej regulacji. Pytał czy Gmina ma jakikolwiek wpływ na zmianę tego stanu rzeczy. 

Zastępca wójta Artur Cubała przypomniał, że utrzymanie rowów znajdujących się przy drogach 

należy do właścicieli dróg, utrzymanie rowów znajdujących się na terenie objętym działaniem spółki 

wodnej należy do spółki wodnej, natomiast (jak w omawianym przypadku) utrzymanie niektórych 

rowów czy cieków wodnych  należy do Wód Polskich. Dodał, że na ostatnim posiedzeniu zarządu 

Gminnej Spółki Wodnej problem konieczności wyczyszczenia rzeki Luciąży na omawianym odcinku 

był podnoszony i jest monitorowany. Spółka Wodna w Rozprzy zwracała uwagę Wodom Polskim 

aby zmienić sposób oczyszczania tego cieku, jednak ostateczny wpływ na to ma niestety tylko  Zarząd 

Wód Polskich, gdyż sami zarządzają swoim budżetem. 

 

5/ Radna Teresa Sikorska przypomniała o sprawie podtopień we Wronikowie w związku z budową 

Autostrady A1.   

Zastępca wójta Artur Cubała wyjaśnił, że monitujemy do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych                           

i Autostrad w sprawie podjęcia działań mających na celu wyeliminowanie problemu odprowadzania 

wód opadowych z budowanej autostrady A1 na odcinku przebiegającym przez teren gminy Rozprza 

w związku z zalaniem okolicznych budynków, przyległych terenów oraz uszkodzeniem gminnej 

infrastruktury drogowej. Problemem jest zbyt mała pojemność zbiornika retencyjnego.  

 

6/ Następnie na prośbę pana Wójta Janusza Jędrzejczyka Przewodnicząca Rady Gminy odczytała 

pismo złożone do rąk własnych Starosty Powiatu Piotrkowskiego w sprawie przebudowy drogi 

powiatowej 1514 Wroników-Niechcice, w szczególności na odcinku od wiaduktu do skrzyżowania 

z drogą powiatową 1515 Laski- Kęszyn.  

Kopia pisma w załączeniu protokołu. 
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7/ Radna Teresa Sikorska podjęła także temat planowanej budowy studni w Gieskach i konieczności  

przekwalifikowania środków z kanalizacji na wodociągi. Sugerowała wystosowanie w tej sprawie 

pisma do Kancelarii Premiera. 

Wywiązała się dyskusja w tej sprawie.   

 

8/ Przewodnicząca Rady Agata Bartkowska powiedziała o spotkaniu w Starostwie Powiatowym                                  

w dniu dzisiejszym w sprawie „rządowego węgla”, w którym będzie uczestniczył Zastępca Wójta 

Artur Cubała. Być może uzyskamy ważne informacje w kwestii opału dla mieszkańców.    

 

 

 

 

Punkt 14 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Bartkowska podziękowała za udział w obradach i zamknęła                 

XXXV sesję Rady Gminy Rozprza.  

Obrady zakończono o godz. 12.55 dnia 24 listopada 2022 r. 

 

 

                 Przewodnicząca Rady Gminy  

                            Agata Bartkowska        

 

 

          Protokolant  

inspektor Aleksandra Jarosz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


